
IMPERFEKTI VAI PERFEKTI?



Imperfekti
KATSOA (1)

Mä katsoin televisiota Mä en katsonut televisiota

Perfekti
Mä olen katsonut televisiota Mä en ole katsonut televisiota

NÄHDÄ (2): nähnyt, nähneet
OPISKELLA (3): opiskellut, opiskelleet
MENNÄ (3): mennyt, menneet
NOUSTA (3): noussut, nousseet
SIIVOTA (4): siivonnut, siivonneet
TARVITA (5): tarvinnut, tarvinneet
KYLMETÄ (6): kylmennyt, kylmenneet

KPT! 
Tavata: Mä tapasin ystävän. Mä en tavannut ystävää.
Lukea: mä luin. Mä en lukenut.



Imperfekti Perfekti
Tapahtuma on loppu Tapahtuma jatkuu

Opiskelin IT-alaa kolme vuotta Olen opiskellut IT-alaa kolme vuotta
(= en opiskele nyt) (=opiskelen nyt)

Lauseessa sanotaan, milloin Lauseessa ei sanota milloin

Se voi vielä tapahtua

Olitko meillä töissä viime kesänä? Oletko ollut meillä töissä?

Nyt voidaan nähdä jälki tai tulos

Oletko käynyt suihkussa? (sun tukka on märkä)

Jo, (ei) koskaan, vielä

Oletko jo syönyt aamupalaa?
En ole vielä syönyt aamupalaa. 


